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Sammanträde torsdag 2 februari 2017 kl. 18.00–19:15 
Telefonvägen 30, Konferensanläggningen en trappa ner 

Ledamöter Ersättare 
Abit Dundar (L) tjänstgörande ordförande 

Eva Fagerhem (S) 

Mathias Walldén (S) 

Eleonore Eriksson (S) 

Malte Sigemalm (S) 

Lars Svärd (M) 

Anette Hellström (M) 

Tomas Tetzell (M) 

Amanda Valentin (L) 

Lasse Åsberg (S) 

Mikael Nilsson (M) 

Anna Maria Sundmark (M) 

Herje Larson (L) 

 

Tjänstgörande ersättare 
Louise Bengtsson (MP) för Jessica Jormtun (MP) 

Lina Pennlert (S) för Johan Faxér (MP) 

Bror Eriksson (S) för Carita Stenbacka Tenezakis (V) 

Susanne Sjöblom (M) för Tita Bergquist (M) 

 

Tjänstemän 
Anders Carstorp stadsdelsdirektör 

Yvonne Goldberg avdelningschef § 1-31  

Marja Kammouna avdelningschef § 1-31 

Toni Mellblom avdelningschef 

Linda Palo avdelningschef § 1-31 

Lars Wennberg avdelningschef § 1-31  

Tuula Kipinoinen Ericsson, ekonomichef § 1-31 

Agneta Blomkvist medicinskt ansvarig sjuksköterska § 1-31 

Anders Gredenborg strateg § 1-31 

Kerstin Henningsson nämndsekreterare 

 

Personalföreträdare 
Kristina Thörnsell (Kommunal), Lena Karlsson (Lärarförbundet) § 1-31 

Utses att justera  
Abit Dundar (L) och Eva Fagerhem (S) 

 

Dag för justering 2017-02-07 
 

 

 
Sekreterare 

 

 

 
Tjänstgörande ordförande Ledamot 

 Paragrafnr 1–38, varav enskilda 33–37 

 Antal blad 44 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Jessica Jormtun (MP) hade anmält förhinder.  

Vice ordföranden Abit Dundar (L) tjänstgjorde som ordförande. 

 

Abit Dundar (L) öppnade mötet. Mötet ajournerades kl.18:05–18:30 

för Öppet forum med allmänhetens frågestund. Stockholms stads 

barnombudsman Agneta Widerståhl informerade på tema barnens 

rättigheter i staden. 

 

Nämnden hälsade Lasse Åsberg (S) välkommen som ny ersättare.  

 

Abit Dundar (L) och Eva Fagerhem (S) utsågs att justera dagens 

protokoll. Justering sker 7 februari 2017.  

 

Punkt 33 på dagordningen utgår. Ärendet om överflyttning av vårdnad 

till särskilt förordnad vårdnadshavare tas upp vid kommande 

nämndsammanträde. 

 

Dagordningen godkändes. 
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§ 2   

Medborgarförslag om hundpark, en mötesplats för 
hundägare 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar 

medborgarförslaget till förvaltningen för beredning. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag 9 januari 2017. 

Dnr 24-2017-1.2.4 
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§ 3  

Medborgarförslag – bredda badbryggan 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar 

medborgarförslaget till förvaltningen för beredning. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag 11 januari 2017. 

Dnr 31-2017-1.2.4 
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§ 4  

Medborgarförslag – Vinterviksbastu 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar 

medborgarförslaget till förvaltningen för beredning. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag 11 januari 2017. 

Dnr 46-2017-1.2.4 
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§ 5  

Medborgarförslag om att ordna nationaldagsfest i 
Hägersten 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit till stadsdelsnämnden om att 

arrangera en fest i stadsdelsområdet under nationaldagen, den 6 juni. 

Förslagsställaren föreslår ett firande likt i Frankrike där skolor och 

andra organisationer kan hjälpa till.  

 

Förvaltningens är positiv till att det genomförs olika arrangemang runt 

om i stadsdelsområdet, men har av resursmässiga skäl inte möjlighet 

att arrangera något själv. Föreningar som vill har möjlighet att ansöka 

om medel för arrangemang under nationaldagen inom ramen för 

stadsdelsnämndens arrangörsstöd. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 11 januari 2017. 

Dnr 568-2016-1.2.4 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Verksamhetsberättelse 2016 för  
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner 

verksamhetsberättelsen med bokslut 2016 och överlämnar den till 

kommunstyrelsen. 

2. Nämnden begär att ackumulerat netto 23,2 mnkr avseende 

resultatenheterna överförs till 2017. 

3. Nämnden begär ombudgetering med 0,6 mnkr för 

parkinvesteringsmedel och 0,5 mnkr för klimatinvesteringsmedel. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Nämnderna har i uppföljningen redogjort för uppnådda resultat och 

analyserat eventuella avvikelser för verksamhet och ekonomi jämfört 

med verksamhetsplanen och det förväntade resultatet. Uppföljningen 

har fokuserat på nämndens bidrag till att uppfylla fullmäktiges 

inriktningsmål och verksamhetsmål med tillhörande analyser av 

utfallet. Målen har i huvudsak uppfyllts. Det ekonomiska resultatet 

visar på ett budgetöverskott om 1,3 mnkr efter resultatöverföringar. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 26 januari 2017. 

Dnr 612-2016-1.2.1   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Abit Dundar m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl. (M) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

”Ett Stockholm där alla har möjlighet att förverkliga sin potential och 

där framtida generationer växer upp med jämlika livschanser kräver 

välfärd i världsklass. Tyvärr misslyckas den rödgrönrosa majoriteten 

med att finansiera kärnverksamheter som förskola, äldreomsorg och 

socialtjänst. 

Det är naturligtvis positivt att budgeten som helhet går ihop, men 

fortfarande det är stora underskott inom äldreomsorgen och individ- 

och familjeomsorgen. Den politiska majoriteten skryter om sina 

särskilda satsningar, men dessa satsningar har inte lett till någon 

förbättring för verksamheterna. 
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På sid 71 framgår att de särskilda satsningarna inom missbruk, 

socialpsykiatrin, schablonökningen inom förskolan, höjning av 

ersättningsnivåerna inom äldreomsorgen, schablonhöjningen inom 

stöd och service, och satsningar för fler parklekar har använts till pris- 

och löneökningar. Detta är ett kvitto på att den politiska majoritetens 

så kallade satsningar har gått till att fylla ett svart hål. Detta innebär 

att de nämnda verksamheterna inte har fått förbättringar.  

Barngruppernas storlek i förskolan riskerar att öka på grund av de nya 

reglerna om rätt till heltid. Och kvaliteten i insatserna för personer 

med funktionsnedsättning hotas av stadens och regeringens låga 

uppräkningar. Trots att majoriteten har höjt skatten har man svårt att 

få pengarna att räcka till. 

Trots de ekonomiska utmaningarna gör stadsdelsnämndens personal 

ett mycket gott arbete och förtjänar allt beröm för sina ansträngningar 

att få verksamheten att gå runt. 

Det ansträngda ekonomiska läget ställer stora krav på 

stadsdelsnämnden att prioritera. Mindre angelägna satsningar och 

projekt måste få stå tillbaka för att värna kärnverksamheterna. Tyvärr 

har majoriteten visat sig ha svårt att göra sådana prioriteringar. 

Symbolprojekt och perifera satsningar har tillåtits tränga ut insatser 

som gör verklig skillnad för de barn, vuxna och äldre som behöver 

hjälp från staden. 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, 

utan skattehöjningar som hotar jobben och företagandet, är en svår 

uppgift. Men den är avgörande om Stockholm ska bli en stad som 

klarar integrationen av nyanlända och ger kunskap och framtidstro åt 

växande generationer, utan att urholka vår förmåga att långsiktigt ta 

ansvar för välfärden.” 
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§ 7   

Ny förskola i kvarteret Kilaberg 1 i Midsommarkransen 
Genomförandebeslut 

Beslut 

1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

förslag om inhyrning av lokaler för ny förskola med kapacitet för 

sex barngrupper i kvarteret Kilaberg 1, Tellusborgsvägen/ 

Kilabergsvägen i Midsommarkransen.  

 

2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna internhyresavtal 

för förskolans lokaler och gård med utbildningsnämnden, under 

förutsättning att utbildningsnämnden och kommunstyrelsens 

ekonomiutskott godkänner utbildningsförvaltningens förslag att 

hyra lokaler till förskola och skola i kvarteret Kilaberg 1. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen är i behov av fler förskoleplatser i 

Midsommarkransen och vidare är utbildningsförvaltningen i behov av 

fler skolplatser. Balders fastighet Kilaberg 1 kan anpassas för både 

skola och förskola med tillträde januari 2018. Förvaltningen föreslår 

att en ny förskola hyrs in i andra hand av utbildningsförvaltningen.  

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 26 januari 2017. 

Dnr 288-2016-2.6   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Reviderade riktlinjer för lokala verksamhetsbidrag och 
arrangörsstöd 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förslag om 

reviderade riktlinjer avseende bidrag till lokala föreningar och 

arrangemang. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Förvaltningen har tagit fram ett förslag på reviderade riktlinjer 

avseende bidragsgivning till lokala föreningar och kulturarrangemang. 

Bidrag kan beviljas till föreningar och organisationer som på lokal 

nivå kompletterar och stödjer den verksamhet som nämnden bedriver.  

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 16 januari 2016. 

Dnr 636-2016-5 

 

Förslag till beslut 
Eva Fagerhem m.fl. (S) och tjänstgörande ersättaren Louise Bengtsson 

(MP) föreslog att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag. 

Abit Dundar m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl. (M) lade fram ett förslag 

och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Reservation 
Abit Dundar m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl. (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag.  

 

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till reviderade 

riktlinjer för lokala verksamhetsbidrag och arrangörsstöd. 

2. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande. 

 

Vi anser att de föreslagna riktlinjerna försämrar förutsättningarna för 

verksamhetsbidrag och arrangörsstöd i vår stadsdel. Nya riktlinjer 

kommer även att leda till att bedömningen och hanteringen av 
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verksamhetsbidragen och arrangörsstödet blir mer omständlig. De 

föreslagna riktlinjerna innehåller flera olika villkor och det framgår 

inte om en sökande måste uppfylla alla eller endast vissa av dessa 

villkor. Denna oklarhet kan leda till att föreningar avstår från att söka. 

Vidare sägs att de grupper som ska prioriteras är barn, ungdomar, 

äldre och personer med funktionsnedsättning, Härutöver ska 

verksamheter som är generationsöverskridande prioriteras. Intrycket 

blir att i stort sett alla ska prioriteras. Detta försvårar såväl för sökande 

som för handläggarna att avgöra vilka verksamheter som bör beviljas 

stöd. Vi anser att symbolpolitik och detaljstyrning inte är en 

förbättring utan snarare en försämring. Därför säger vi nej till 

förslaget och vill behålla de tidigare riktlinjerna med samma 

prioriterade områden, till exempel barn, ungdomar, äldre och personer 

med funktionsnedsättning.” 
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§ 9   

Enheternas kvalitetsgarantier 2017 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner enheternas  

kvalitetsgarantier för 2017. 

 

Ärendet 
Kvalitetsgarantierna är riktade till verksamheternas brukare. 

Garantierna ger en beskrivning av den service och kvalitet som 

verksamheterna erbjuder och hur synpunkter och klagomål hanteras.  

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 8 januari 2017. 

Dnr 617-2016-1.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Ändrad tid för nämndsammanträdet i november 

Beslut 
Stadsdelsnämnden ändrar sammanträdestiden i november till  

23 november 2017. 

 

Ärendet 
Nämnden beslutade om sammanträdestiderna i oktober 2016. Därefter 

har det visat sig att kommunfullmäktige har budgetdebatt samma dag 

som nämndensammanträdet 16 november. Förvaltningen föreslår 

därför att nämnden flyttar fram sammanträdet en vecka till  

23 november. Det skulle innebära att resterande sammanträdestider 

för 2017 är 23 mars, 20 april, 18 maj, 15 juni, 31 augusti, 21 

september, 19 oktober, 23 november och 14 december. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 9 januari 2017. 

Dnr 510-2016-1.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2 februari 2017 

Blad 14 

 

  

§ 11   

Återtagande av kompletterande sjukskötersketjänster till 
Trekantens och Fruängsgårdens servicehus i egen regi 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutar att avtalet med 

Care Team Scandinavia AB, organisationsnummer 556583-7324, 

inte förlängs och att verksamheten återgår i egen regi. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen har regelbundet följt upp nuvarande avtal och 

bedömer att Care Team Scandinavia uppfyllt kraven i avtalet. 

Däremot bedömer stadsdelsförvaltningen att jourverksamheten på 

kvällar och nätter kan uppfyllas på ett mer kostnadseffektivt sätt i 

egen regi med oförändrat hög kvalitet. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 11 januari 2017. 

Dnr 315-2015-2.2.1   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Abit Dundar m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl. (M) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

”Återtagandet av kompletterande sjukskötersketjänster till Trekantens 

och Fruängsgårdens servicehus sägs vara ett sätt att bedriva 

verksamheten mer kostnadseffektivt. Vi tycker inte att förslaget är 

genomtänkt. Konsekvenserna kan bli negativa såväl för verksamheten 

som för de äldre. Personalen som arbetar inom ordinarie tjänst 

kommer att bli mer belastade. Det framgår inte heller av utlåtandet 

vilka konsekvenser förändringen får för verksamheten.” 
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§ 12   

Tryggt boende inom äldreomsorgen 
Yttrande till Stadsrevisionen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner och överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till Stadsrevisonen. 

 

Ärendet 
Revisionskontoret har genomfört en granskning för att bedöma om 

stadsdelsnämnderna arbetar för att äldre som inte beviljas bistånd till 

boende får annat stöd så att behovet av tryggare boende säkras i 

enlighet med intentionerna i budgeten för 2016.  

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 4 januari 2017. 

Dnr 571-2016-1.2.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Abit Dundar m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl.(M) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

”Revisorerna har tagit fram en rapport som har granskat stadsdelarnas 

arbete för att skapa tryggt boende för äldre. Den innehåller bl.a. 

statistik på stadsdelsnivå över bifall och avslag på ansökningar om 

boende (för de stadsdelar som revisorerna granskat) för 2015. 

 

Siffrorna (sid 12) visar att 92 procent av ansökningarna om servicehus 

i Hägersten-Liljeholmen (47 av 51) avslogs. Detta kan jämföras med 

15 avslag av 70 ansökningar i Spånga-Tensta. Dessa skillnader är 

anmärkningsvärda, inte minst i ljuset av att riktlinjerna ändrats för att 

tydliggöra att oro och ensamhet ska tillmätas stor roll vid ansökan om 

särskilt boende. Stora omotiverade skillnader mellan stadsdelarna är 

inte acceptabla. Därför vill vi att alla avslagsbeslut bekräftas av 

politiker i sociala delegationen. 

 

Med avslagsbeslut avses beslut där den sökande nekas att flytta från 

ett ordinärt boende till ett särskilt boende, eller från servicehus till 

vård- och omsorgsboende Det avser inte situationer där den sökande 

ansökt om servicehus men förslaget är att ge plats på vård- och 

omsorgsboende istället, vilket tekniskt sett bokförs som avslag. 
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Revisorernas granskning visar också att i alla stadsdelar utom en 

(Spånga-Tensta) är tryggheten högre hos de som bor i särskilt boende 

än de som bor med hemtjänst i ordinärt boende. I fem stadsdelar 

skiljer det minst 10 procentenheter. Det visar på den 

trygghetsskapande effekt som det ofta har att man får flytta till ett 

anpassat boende. Men det väcker också frågan om vad stadsdelarna 

kan göra för att öka tryggheten hos dem som bor kvar i ordinärt 

boende.” 
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§ 13   

Lokalförsörjning förskola och skola 
Yttrande till Stadsrevisionen  

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner och överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till Stadsrevisonen. 

 

Ärendet 
Revisionskontoret har granskat planeringsprocessen kring lokaler för 

förskolebarn och skolbarn. Granskningen syftar till att bedöma om 

ansvariga nämnders och styrelsers planeringsprocess är ändamålsenlig 

och effektiv för att klara prognostiserad ökning av antalet barn och 

elever. Stadsdelsförvaltningen delar i stort revisionskontorets bild av 

situationen. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 13 januari 2017. 

Dnr 613-2016-1.2.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Skrivelse om besparingar vad gäller hjälp till personer med 
funktionsnedsättning 
Svar på skrivelse från Moderaterna 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Moderaterna i stadsdelsnämnden har uppmärksammat att det finns ett 

generellt effektiviseringskrav i den politika majoritetens budgetförslag 

för 2017. Förvaltningen bedömer att det generella kravet på 

effektivisering inte påverkar verksamheten och dess kvalitet i någon 

större omfattning. Förvaltningen framhåller att det finns 

omständigheter som gör att det är osäkert hur kostnadsutvecklingen 

inom verksamhetsområdet kommer att bli under 2017. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 16 januari 2017. 

Dnr 536-2016-8 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Skrivelse om snöröjning och halkbekämpning 
Svar på skrivelse från Moderaterna 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Moderaterna i stadsdelsnämnden har lämnat in en skrivelse om 

snöröjning och halkbekämpning i Stockholms stad. Förvaltningen 

anser att snöröjningen inom nämndens ansvarsområde för parkvägar, 

fungerar enligt de krav och kriterier som är fastställda. Förvaltningen 

har inga synpunkter på hur snöröjning och halkbekämpning sköts på 

mark som ligger inom trafikkontorets ansvarsområde. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 10 januari 2017. 

Dnr 586-2016-1.2.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Ny översiktsplan för Stockholm 
Yttrande till stadsbyggnadskontoret 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 

stadsbyggnadskontoret. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har fått i uppdrag att uppdatera stadens 

översiktsplan. Stadsdelsförvaltningen anser att den uppdaterade 

översiktsplanen är genomarbetad. Den beskriver i stort den 

planeringsinriktning som redan pågår, men tydliggör vikten av bland 

annat offentliga funktioner. Stadsdelsförvaltningen vill understryka 

vikten av att låta offentliga funktioner få den plats de behöver när 

staden växer. Särskilt gäller detta i expanderande stadsdelar som till 

exempel Liljeholmen och Telefonplan, där det behövs både parker, 

förskolor, skolor och idrottsanläggningar. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 9 januari 2017. 

Dnr 567-2016-1.5.3 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Eva Fagerhem m.fl. (S) och tjänstgörande ersättaren Louise Bengtsson 

(MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

”Vår vision är ett Stockholm för alla. För att forma en jämställd och 

inkluderande stad är det viktigt att staden arbetar fram en ny 

översiktsplan. 

Vi ser några utmaningar i det nu liggande förslaget. 

Översiktsplanen behöver fokusera på hur ett förstärkt barnperspektiv, 

jämställdhetsperspektiv och funktionsnedsättningsperspektiv ska 

tydliggöras och utvecklas ytterligare. 

För ett fossilbränslefritt Stockholm 2040 behöver översiktsplanen 

tydliggöra hur staden ska byggas för en minskad klimatpåverkan, med 

exempelvis utbyggd kollektivtrafik, cykelvägnät med hållbar 

energiförsörjning och infrastruktur för förnybara fordonsbränslen och 
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eldrift. Arbetsplatser behöver i större utsträckning spridas till hela 

staden. 

En levande stadsmiljö gynnas av att människor med olika bakgrund 

och livsstil möter varandra i vardagen. Kommissionen för ett socialt 

hållbart Stockholm har i ett flertal rapporter beskrivit det faktum att 

det i Stockholm finns både en fysisk och en socioekonomisk 

segregation mellan olika stadsdelar. Boendesegregationen i 

Stockholm har ökat. En orsak till det är att andelen hyresrätter har 

minskat genom ombildningar och utförsäljning av allmännyttan. 

Andelen bostadsrätter har stigit i vissa delar av staden, såsom här i 

Hägersten-Liljeholmen, genom ombildningar och ensidig 

nyproduktion. För att skapa en socialt sammanhållen stad är det 

viktigt att eftersträva en blandning av bostadstyper, lägenhetsstorlekar 

och upplåtelseformer. 

För att motverka segregation måste vi både lyfta socialt utsatta 

områden och öka mångfalden i homogent välbärgade områden. Ett 

sätt att öka mångfalden är att bygga bostäder som mindre resursstarka 

personer kan efterfråga. Staden måste därför verka för att det blir 

byggt fler hyreslägenheter i områden som idag består av övervägande 

bostadsrätter eller småhus, som till exempel i Mälarhöjden. 

Stadsbyggnad och stadsutveckling handlar inte enbart om 

bostadsbyggande. Vi måste också verka för attraktiva offentliga rum 

och naturliga mötesplatser av hög kvalitet. Vikten av planeringen av 

idrottsanläggningar, föreningslokaler och samhällsservice som 

bibliotek, skolor och förskolor med inspirerande förskolegårdar kan 

inte nog betonas. 

En annan viktig del är att förbättra kommunikationerna mellan 

stadsdelar som idag är åtskilda. Här kan Spårväg Syd spela en viktig 

roll, med en dragning mellan Älvsjö/Fruängen och Bredäng/Sätra. 

Fler gång- och cykelbroar över E4/Södertäljevägen bör också utredas. 

Avsnittet om de lokala utvecklingsmöjligheterna behöver 

kompletteras med mer detaljerade och tydliga kartor för att ge en 

tydligare vägledning.” 

 

Särskilt uttalande 
Abit Dundar m.fl. (L) anmälde ett särskilt uttalande. 

”Förslaget till en ny Översiktplan (ÖP) för Stockholm är i huvudsak 

väl utformat. Mycket av det som nämns i samrådsförslaget är frågor 

som Liberalerna och Alliansen länge drivit. Med det sagt har vi ett 

antal synpunkter som vi anser att en ny Översiktsplan tydligare borde 

förhålla sig till. 
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Liberalerna är ett parti som tar ansvar för ett kraftfullt byggande i 

Stockholm, och det råder inga tvivel om att vi måste bygga mycket 

under en lång tid framöver, men om man vill bygga mycket måste 

man också bygga bra. Risken med att bygga väldigt många bostäder 

på en gång är nämligen att viktiga projekt slutar på ett 

stadsbyggnadsmässigt dåligt sätt. Ett exempel på detta är 

miljonprogrammens byggboom.  

Liberalerna anser därför att det är viktigt att Stockholms fortsatta 

planering sker utefter en områdesplanering. Goda lokala 

områdesplaner, som noga analyserat det aktuella områdets 

landskapsmässiga och kulturhistoriska förutsättningar och som på ett 

strukturerat och inkluderande sätt tagit till sig lokalbefolkningens 

kunskap om att leva i området, ger rätt förutsättningar för en 

stadsutveckling som håller i minst hundra år. Områdesplaner är ett 

annat sätt att planera nybyggnation än de förtätningar som ofta skett 

utan en genomtänkt strategi i många av våra ytterstadsdelar. De utgör 

en god grund för att göra större, mindre detaljerade detaljplaner. Den 

största fördelen med områdesplanerna är att de ger goda 

förutsättningar för att planera in all samhällelig infrastruktur så som 

skolor, förskolor, äldreboende och idrottsytor i takt med att staden 

växer. Översiktsplanen behöver bli tydligare i vad som är prioriterat i 

de olika områdena. Till exempel genom att ange hur Arkitektur 

Stockholm och Stockholms byggnadsordning ska nyttjas i dessa 

områden. Ett konkret exempel på när ÖP behöver ge vägledning för 

stadsutvecklingen är i fallet av trädgårdsstädernas av/utveckling -som 

pågår utan någon genomtänkt strategi. 

En attraktiv, spännande och levande stadsmiljö handlar nämligen inte 

om enskilda byggnader utan om samspelet mellan alla de 

byggnaderna som tillsammans utgör staden. Stockholm ska växa 

genom att vi bygger vidare på det som fungerar – det som skapar en 

tät, levande, grön och attraktiv stad. Innerstadens täta kvartersstruktur 

ska kompletteras, bland annat med fler bostäder i cityområdet, och 

tillåtas att växa utanför tullarna. Ytterstaden områden behöver bli 

tätare och mer funktionsblandade för att därmed förbättra underlaget 

för kaféer, restauranger, andra kommersiella lokaler, samhällsservice 

samt utbyggd kollektivtrafik. Med en genomtänkt planering kan 

ytterstaden förtätas på ett sätt som skapar många nya bostäder och 

arbetsplatser, samtidigt som ytterstadsområdenas karaktär och gröna 

värden beaktas.  

I dag pendlar många från söderort och västerort till norrort eller city 

där arbetsplatserna finns. En hållbar stadsutveckling innebär att fler 

attraktiva arbetsplatser, exempelvis i form av nya kontorsfastigheter, 

också måste skapas i de områden där sådana saknas samtidigt som det 

byggs fler bostäder. Ett sådant område skulle kunna vara 
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Gullmarsplan-Globen där utrymme finns för både fler bostäder och 

arbetsplatser. Stockholms stad måste också fortsätta med att flytta ut 

förvaltningar och bolag till ytterstaden. En levande och välfungerande 

stad förutsätter att alla stadsdelar har en bra blandning av bostäder och 

arbetsplatser. Genom att flytta ut stadens verksamheter minskar 

lokalkostnaderna och underlaget för service och verksamheter ökar i 

ytterstadens stadsdelar. Det blir också möjligt att omvandla tomställda 

lokaler i innerstaden till bostäder. 

Stadens bostadsbyggande måste också planeras för att möta alla 

stockholmares olika behov. Stadens utveckling ska därför vägledas av 

målsättningen om en god blandning av upplåtelseformer i hela staden, 

inbegripandes hyresrätter, bostadsrätter, ägarlägenheter, 

studentbostäder, småhus, radhus och villor. Det betyder att staden i 

områden som domineras av bostadsrätter ska verka för att det byggs 

fler hyresrätter, och vice versa verka för att det i områden som 

domineras av hyresrätter byggs fler bostadsrätter. Vi ser en oroande 

utveckling av miljonprogramliknande strukturer, t ex när 

Stockholmshus placeras i stora områden, till exempel i Tensta, 

Farsta/Larsboda, Solberga. 

En bygga en tätare stad borgar även för en hållbar stad. Genom att ha 

sina funktioner samlade kan staden göra ett rikt och varierat utbud 

tillgängligt för alla. Här finns bra underlag för kollektivtrafik, goda 

förutsättningar för hög energieffektivitet och dessutom tar man delvis 

redan använd mark i anspråk när man bygger nytt.  När Stockholm 

växer kommer dock vissa grönområden behöva tas i anspråk för nya 

bostäder, arbetsplatser, service och infrastruktur. Dagens gröna 

struktur kommer att förändras, inte minst i ytterstaden. Det ställer 

höga krav på en genomtänkt planering och att man tar vara på 

möjligheter att utveckla och förbättra parker och naturområden, så att 

de kan möta framtidens behov. Stadens naturreservat ska respekteras.  

Stadsutvecklingen och planeringen av kollektivtrafik måste vidare i 

högre grad samverka. När nya stadsutvecklingsområden byggs är det 

av stor vikt att staden tidigt involverar landstingets trafiknämnd, så att 

ny kollektivtrafik redan kan finnas på plats när människor flyttar in. 

Och när vi bygger i redan befintliga bostads- och arbetsområden är det 

av stor vikt att bebyggelsen, i högsta möjliga mån, lokaliseras till 

lägen med bra kollektivtrafik. Samarbetet mellan staden och 

landstinget bör därför både stärkas och utvecklas på detta område. 

En tät stad förbättrar även förutsättningarna för den levande staden. 

En funktionsblandad bebyggelse med bostäder, arbetsplatser, handel 

och kultur ger en attraktiv stadsmiljö och befolkningstätheten ser till 

att verksamheterna går runt. Vad det gäller stadsmiljön måste 

ambitionen vara att skapa attraktiva och varierande boendemiljöer i 
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hela staden, med närhet till torg, parker, levande gatustråk och 

samhällsservice.  

Stockholm behöver också utvecklas till en mer sammankopplad stad. 

Idag isoleras framförallt ytterstadsområdena effektivt från varandra av 

breda trafikleder eller otillgängliga naturområden. Det måste bli 

enklare att röra sig mellan olika stadsdelar, och vi måste därför 

förbättra framförallt gångstråk, cykelvägar och 

kollektivtrafikförbindelser mellan stadsdelarna. Fler stadsdelar bör 

även byggas ihop i syfte att öka tillgängligheten, tryggheten, den 

sociala integrationen, det naturliga flödet och det ekonomiska utbytet 

mellan områdena. När områden växer samman erbjuds även 

möjligheterna till att skapa nya attraktiva stadsmiljöer och offentliga 

rum.  

Med miljonprogramområdenas sovande struktur och brist på 

stadsgator följer en känsla av otrygghet när det blir mörkt. Att bygga 

en tätare stad innebär också att Stockholm blir tryggare. Det är vidare 

viktigt med ett tydligt jämställdhetsperspektiv i stadens 

trygghetsarbete, inte minst när det gäller utomhusmiljön. Varken 

kvinnor eller män ska känna otrygghet eller rädsla för att utsättas för 

brott. Detta måste beaktas vid utformningen av våra gemensamma 

miljöer. 

Staden behöver också bli bättre på att se till att även sådan 

infrastruktur som inte utgörs av gator, spår, bostäder, arbetsplatser och 

kommersiella lokaler byggs ut för att klara av framtida behov. Det rör 

sig exempelvis om ytor för spontanidrott, idrottshallar, bibliotek, 

förskolor, skolor och parker. Vi kan inte enbart bygga bostäder, vi 

måste bygga stad. I dag fungerar inte planeringen av dessa funktioner, 

översiktsplanen måste därför bli mera konkret i dessa avseenden. 

Stockholm är en av världens vackraste städer. Här finns unika värden i 

den genom århundraden framväxta stadsmiljön och samspelet mellan 

vattnet och stadens höjder är en oumbärlig del i det som gör 

Stockholm så vacker och trivsamt. Stockholms vatten och grönska hör 

till de mest älskade värdena hos dem som bor i staden. Det ska vi vara 

rädda om. Kulturmiljöerna har en stark ställning i många 

stockholmares medvetande och bidrar starkt till stadens attraktivitet. 

Stockholm har många vackra, välplanerade och uppskattade villa- och 

radhusområden. Dessa områden utgör en mycket viktig del av stadens 

attraktivitet. Både som gröna, lummiga lungor och som boende med 

andra värden än i stenstaden. Varje komplettering med ny bebyggelse 

och förtätning i trädgårdsstaden måste därför noga bedömas utifrån en 

rad olika faktorer, inte minst hur de arkitektoniska värdena i 

omgivande bebyggelse påverkas och hur det nya huset påverkar 

områdets karaktär.  



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2 februari 2017 

Blad 25 

 

  

Vattnet och de naturliga höjdskillnaderna utgör en stor del av stadens 

själ. Utblickarna över de historiska delarna av staden får inte byggas 

för. Med god arkitektonisk utformning vill vi bygga högt där det 

passar och fungerar, men vi måste samtidigt inse att det varken är 

effektivt, lämpligt eller önskvärt överallt. Vi anser därför att 

Stockholms byggnadsordning och Arkitektur Stockholm ska få en 

högre status i kommande Översiktsplan än i samrådshandlingen. 

Att bygga stad är i högsta grad en kvalitetsfråga. Förutom att utveckla 

staden och investera i framtiden kan nyproduktionen användas som 

verktyg för att korrigera tidigare misstag. Används den på fel sätt 

skapar vi istället nya. En genomtänkt stadsutvecklingsstrategi möter 

därför det ständigt ökande behovet av bostäder, arbetsplatser och 

infrastruktur samtidigt som den alltid har för ögonen behovet av att vi 

bygger en långsiktigt hållbar, levande, attraktiv och trivsam stad. 

Risken är annars att vi bygger miljöer som i framtiden kan visa sig 

vara både oattraktiva, ineffektiva, otrygga och oekonomiska. Det 

gynnar ingen, allra minst stockholmarna. Detta måste även 

Översiktplanen ta fasta på.” 

 

Särskilt uttalande 
Lars Svärd m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande. 

”Vi anser i likhet med miljöförvaltningen att förslaget till en ny 

översiktplan (ÖP) för Stockholm har en bra inriktning. Mycket av det 

som nämns i samrådsförslaget är frågor som Moderaterna tillsammans 

med Alliansen länge drivit. Avvägningen att en stor andel av 

regionens kommande bostadsbyggande bör ske i Stockholms stad, 

med god tillgång till kollektivtrafik och annan samhällsservice är vi i 

likhet med förvaltningen mycket positiva till.  

Att bygga staden inifrån och ut med fokus på tät, varierad bebyggelse 

i kollektivtrafiknära lägen är stadsbyggnadsprinciper vi länge arbetat 

för och det är därför glädjande att det återfinns i samrådsförslaget. Vi 

instämmer dock i miljöförvaltningens kritik om att det i ÖP saknas en 

tydlig inriktning vad gäller att hålla hög exploateringsgrad i 

kollektivtrafiknära lägen.  

Översiktsplanens ambitioner med en mer blandad bebyggelse där 

staden ska verka för att stadsdelar med ett ensidigt utbud av 

upplåtelseformer ska ges större blandning är ett lovvärt initiativ. Vi 

ställer oss kritiska till miljöförvaltningens inställning till att staden bör 

vara ’mycket restriktiv’ med att planera för radhus och villor.  

När det gäller områdesplanering som nämns i ÖP finns det många 

miljömässiga fördelar och stora möjligheter för förvaltningarna att 

samarbeta bättre. I det avseendet instämmer vi med 
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miljöförvaltningens synpunkter att många miljöfrågor som exempelvis 

dagvattenhantering och grönstruktur förutsätter planering över större 

områden.  

Glädjande är även att ÖP föreslår en omvandling av flera trafikleder i 

Stockholm till stadsboulevarder. Dock ställer vi oss skeptiska till 

miljöförvaltningens rekommendationer att dessa genomgående bör 

ske i form av lamellbebyggelse. Vi anser att en utredning kring 

planering och exploatering av dessa trafikleder bör ske snarast, och 

inte som ÖP föreslår det på längre sikt. Detsamma gäller för 

överdäckningar av trafikleder, där översiktplanen förefaller kyligt 

inställd. Vi menar å andra sidan att det är ett konstruktivt sätt att 

utnyttja så mycket utrymme som möjligt för att bygga ihop staden där 

järnväg, spår eller vägar separerar områden.  

Stockholms luftkvalitet är redan idag ett stort problem. Och utformar 

vi inte staden på rätt sätt, såsom miljöförvaltningen poängterar, 

riskerar problemet bara att bli större. Utöver att vara en oerhört viktigt 

del för Stockholmarnas välbefinnande, är luftkvaliteten i staden även 

viktig för att kunna bygga nya bostäder. På exempelvis Valhallavägen 

har vi sett att det sedan länge planerade bostadsbyggandet har 

stoppats, just på grund av den dåliga luftkvaliteten. Detta är såklart 

inte hållbart i en stad som växer i rekordtakt. Därför vill vi att 

regeringen ger Stockholm de verktyg som behövs för att möta 

problemen. Ett lokalt beslutsfattande över trängselskatten skulle 

kunna vara ett steg på vägen. I väntan på detta bör Stockholm ges 

möjligheten att införa särskilda miljözoner där luften är som sämst. 

Det är dock viktigt att en sådan möjlighet först föregås av noggranna 

lokal utredningar och att kostnaderna tydligt kan motiveras av miljö- 

och hälsoskäl. 

Att Stockholm växer råder det få tvivel om. Frågan är bara hur. Därför 

hade vi önskat att ÖP innehöll mer om hur höga hus och tät 

bebyggelse effektivt sparar grönområden och möjliggör för nya 

grönområden att anläggas.  

Vi vill även poängtera och synliggöra att det i översiktplanen helt 

saknas ambitioner på fler miljöprofils eller miljöspetsområden i 

Stockholm, vilket vi ställer oss kritiska till.  

Slutligen vill vi likt miljöförvaltningen poängtera vikten av att 

Älvsjöskogens naturreservat och pendelcykelstråken bör framgå i 

kartan över stadsutvecklingsmöjligheter i översiktsplanen.” 

 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2 februari 2017 

Blad 27 

 

  

§ 17   

Detaljplan för fastigheten Förgyllda Bägaren 2 
Yttrande till stadsbyggnadskontoret 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 

stadsbyggnadskontoret. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra en ny förskola med sex 

avdelningar och tillhörande gård på Selmedalsvägen i Axelsberg.  

Stadsdelsförvaltningen anser att gårdsytans utbredning behöver ökas 

något, men har i övrigt inget att erinra. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 12 januari 2017. 

Dnr 622-2016-1.5.3   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Uppdragsbeskrivningar för nämndernas verksamheter i 
egen regi inom området funktionsnedsättning respektive 
socialpsykiatrin 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
Socialförvaltningen arbetat fram uppdragsbeskrivningar för 

stadsdelsnämndernas verksamheter i egen regi inom området 

funktionsnedsättning.  

 

Förvaltningen är positiv till att uppdragsbeskrivningar arbetats fram 

då det säkerställer att brukare erbjuds likvärdig kvalitet i de beviljade 

insatserna oavsett var de bor och vilken utförare de har valt. 

Uppdragsbeskrivningarna kommer också att kunna fungera som ett 

stöd vid uppföljningar. En fråga som skulle kunna utredas vidare är en 

stadsgemensam uppföljningsmodell, som skulle vara ytterligare ett 

stöd i förvaltningarnas uppföljningsarbete. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 24 januari 2017. 

Dnr 560-2016-1.5.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Förbättra barnens säkerhet på förskolorna i  
Stockholms stad  
Yttrande till kommunsstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
En remiss om barnens säkerhet på förskolan har inkommit till 

nämnden. Förvaltningen instämmer med motionären om att barnens 

säkerhet är mycket viktig. Det är angeläget att personalen har 

beredskap och kunskap om hur man kan förebygga olyckor och risker 

samt agera vid faktiska händelser. Hägersten-Liljeholmens förskolor 

har god beredskap med rutiner för förebyggande arbete och akuta 

händelser. Medarbetarna utbildas kontinuerligt om barnolycksfall och 

i hjärt- och lungräddning. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 15 december 2016. 

Dnr 546-2016-1.5.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Serveringstillstånd för Café Rosteriet 
Yttrande till socialnämnden 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd anser att REcharge AB 

kan få tillstånd att få servera alkohol till allmänheten vid 

restaurang Café Rosteriet.  

 

2. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det som svar på remissen till socialnämnden. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 
REcharge AB ansöker om tillstånd för alkoholservering vid restaurang 

Café Rosteriet, Liljeholmsvägen 32. Ansökan gäller att få servera vin 

och starköl till allmänheten med serveringstid kl. 11.00 – 22.00 

måndag till söndag. Förvaltningen har inget att invända mot att 

serveringstillstånd meddelas. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 13 januari 2017. 

Dnr 26-2017-1.5.2   

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Stadsdelsnämndens sammansättning 2017 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes kommunfullmäktiges val 12 december 2016 av ledamöter 

och ersättare i Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd 2017. 

 
Ledamöter  Ersättare 

Jessica Jormtun (MP) ordförande Lina Pennlert (S) 

Abit Dundar (L) vice ordförande Bror Eriksson (S) 

Eva Fagerhem (S)  Siliva Aydin (S) 

Mathias Walldén (S) Lasse Åsberg (S) 

Eleonore Eriksson (S) Louise Bengtsson (MP) 

Malte Sigemalm (S) Vakant (MP) 

Johan Faxér (MP) Maria Ljuslin (V) 

Carita Stenbacka Tenezakis (V) Susanne Sjöblom (M) 

Lars Svärd (M) Mikael Nilsson (M) 

Anette Hellström (M) Anna Maria Sundmark (M) 

Tomas Tetzell (M) Herje Larsson (L) 

Tita Bergquist (M) Hans Tjernström (C) 

Amanda Lövkvist (L) Maria Ogannesian (KD) 
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§ 22   

Verksamhetsuppföljningar inom äldreomsorgen,  
egen regi och entreprenad  
Hemtjänst, servicehus, vård- och omsorgsboenden och 
dagverksamhet 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger rapporten till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Förvaltningen har genomfört verksamhetsuppföljningar inom 

äldreomsorg. Resultatet visar att enheterna har rutiner inom alla 

områden. Vissa enheter har under de senaste två åren arbetat med att 

utveckla ledningssystemet så att det nu är mer lokalt förankrat. Alla 

enheter möter ställda krav. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 13 januari 2017. 

Dnr 35-2017-1.2.1 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Patientsäkerhetsberättelser 2016 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan av 

patientsäkerhetsberättelser 2016 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes patientsäkerhetsberättelser för äldreomsorgens särskilda 

boenden i kommunal regi och entreprenaddrivna samt 

socialpsykiatrins särskilda boenden. 

 

Verksamhetscheferna för hälso- och sjukvården har utarbetat en 

patientsäkerhetsberättelse för 2016 samt mål och strategier för 2017. 

Patientsäkerhetsberättelsen omfattar redovisning av inträffade 

avvikelser och omfattningen av gjorda riskbedömningar under 2016. 

I patientsäkerhetsplanen har förbättringsområden identifierats för 

2017 års patientsäkerhetsarbete.  

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 13 januari 2017. 

Dnr 37-2017-1.2.1 
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§ 24   

Tillsyn av förskolan i Hägersten-Liljeholmens 
stadsdelsområde 
Beslut från Skolinspektionen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Skolinspektionen har genomfört tillsyn av förskolan i 

stadsdelsområdet under våren 2016. Skolinspektionen har därefter 

gjort en uppföljning och avslutar nu tillsynen efter att ha bedömt att 

påtalade brister är avhjälpta. 

Dnr 208-2016-1.4 
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§ 25  

Samverkansöverenskommelse med Polismyndigheten, 
lokalpolisområde Skärholmen, 2017-2019 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Stockholms stad och Polisen region Stockholm har ingått ett 

samverkansavtal. I avtalet ingår att lokala 

samverkansöverenskommelser ska tecknas mellan 

stadsdelsförvaltningar och lokalpolisområden. Målet med samverkan 

är minskad brottslighet och ökad trygghet i samhället. Syftet är att i 

förhållande till den lokala problembilden gemensamt stärka och 

utveckla den verksamhet som berör båda parternas ansvarsområden.  

Dnr 62-2017-1.2.5 

 

 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2 februari 2017 

Blad 36 

 

  

§ 26   

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av 

pensionärsrådets synpunkter och lägger protokollet till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes protokoll från pensionärsrådets sammanträde  

24 januari 2017.  
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§ 27   

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av rådet för 

funktionshinderfrågors synpunkter och lägger protokollet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

26 januari 2017. 
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§ 28   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet  

till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes protokoll från förvaltningsgruppen 24 januari 2017. 
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§ 29   

Förteckning över inkomna skrivelser 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Följande skrivelser anmäldes till stadsdelsnämnden: 

 
Fortsatta utvecklingen av hemtjänsten och äldreboenden  

Från PRO:s samorganisation i Stockholm 12 december 2016,  

dnr 621-2016-7 

Förvaltningens svar daterat 19 januari 2017 anmäls. 

 
Förslag att bevara konstverket Uppfinn nått eller dö  
av Saga Berlin i bassängen i Västertorps utomhusbad 

(rubricerat som medborgarförslag)  

Inkom 21 december 2016, dnr 643-2016-1.2.3 

Översänt till idrottsförvaltningen och kulturförvaltningen 

 
Uppsamling av blandat avfall 

(rubricerat som medborgarförslag) 

Inkom 27 december 2016, dnr 4-2017-1.2.3 

Översänt till Stockholm Vatten AB 

 
Synpunkter på Ny översiktsplan för Stockholm 

Inkom 5 januari 2017, dnr 23-2017-1.2.3 

 
Upprustning av Arkenparken 

(rubricerat som medborgarförslag) 

Inkom 6 januari 2017, dnr 22-2017-1.2.3 

Förvaltningens svar daterat 16 januari 2017 anmäls. 

 
Upprustning av Arkenparken 

(rubricerat som medborgarförslag) 

Inkom 25 januari 2017, dnr 22-2017-1.2.3 

Förvaltningens svar daterat 26 januari 2017 anmäls. 

 
Träd vid Fågelsången 

(rubricerat som medborgarförslag) 

Inkom 16 januari 2017, dnr 59-2017-1.2.3 

Översänt till trafikkontoret och exploateringskontoret 
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§ 30  

Anmälan av tjänstemannabeslut 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger sammanställningen av 

tjänstemannabeslut till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes tjänstemannabeslut fattade enligt delegationsordningen. 

Dnr 1-2017-1.1 
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§ 31   

Nämndens och förvaltningens frågor 

Skrivelse för beredning om redovisningar av ansökningar om 
olika boendeformer inom äldreomsorgen 

Eva Fagerhem (S) och Louise Bengtsson (MP) lade fram en skrivelse 

med önskemål om redovisning av ansökningar om olika boendeformer 

inom äldreomsorgen samt statistik på antal bifall och avslag, 

överklagade beslut m.m. 

Dnr 91-2017-1.2.1 

 
Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar skrivelsen till 

förvaltningen för beredning. 

___________________ 

 

 
Skrivelse för beredning med förslag till ändringar i 
delegationsordningen 

Abit Dundar m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl. (M) lade fram en skrivelse 

med förslag till ändrad delegation gällande ansökan om plats på 

servicehus eller vård- och omsorgsboende när förvaltningen föreslår 

att inte bevilja sökanden plats.  

Dnr 89-2017-7 

 
Beslut  

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar skrivelsen till 

förvaltningen för beredning. 

___________________ 

 

 
Skrivelse för beredning om rätt till heltid i förskolan 

Abit Dundar m.fl. (L) och Lars Svärd m.fl. (M) lade fram en skrivelse 

med önskemål om redovisning av antal föräldralediga familjer i 

stadsdelen som ansökt om heltid för äldre syskon, samt en analys av 

konsekvenserna av detta för förskoleverksamheten. 

Dnr 90-2017-4.1 

 
Beslut 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar skrivelsen till 

förvaltningen för beredning. 

___________________ 
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Stadsdelsdirektörens information 

Juridik för förtroendevalda 

Våren 2015 höll förvaltningen tillsammans med juridiska avdelningen 

i utbildningar för nämnden. Sedan dess har flera nya ledamöter och 

ersättare tillkommit. Förvaltningen kommer därför att bjuda in 

nämnden till ett nytt utbildningstillfälle med fokus på juridik för 

förtroendevalda. 
 
Balanslista 

Anmäldes balanslista över ärenden till nämnden 2017. 

 
Rapporter för kännedom i pärm 

1. Hemlösa personer i Stockholms stad 

Socialnämnden 13 december 2016, § 14 

 

2. Fler familjecentraler i ytterstaden 
Delrapport november 2016 

Socialnämnden 13 december 2016, § 17 

 

3. Årsrapport plaskdammar 2016 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 13 december 2016, § 10 

 

4. Projektrapport - Buller från fasta installationer i förskolor  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 13 december 2016, § 11 

 

5. Markundersökning av badplatser i Stockholms stad  

Redovisning av genomförd undersökning 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 13 december 2016, § 16 

 

6. Information om stadens program för stöd till anhöriga  
2017-2020 
Kommunfullmäktige 12 december, § 14 

https://insynsverige.se/stockholm-soc/protokoll?date=2016-12-13
https://insynsverige.se/stockholm-soc/protokoll?date=2016-12-13
https://insynsverige.se/stockholm-soc/protokoll?date=2016-12-13
https://insynsverige.se/stockholm-miljo/protokoll?date=2016-12-13
https://insynsverige.se/stockholm-miljo/protokoll?date=2016-12-13
https://insynsverige.se/stockholm-miljo/protokoll?date=2016-12-13
https://insynsverige.se/stockholm-kf/protokoll?date=2016-12-12
https://insynsverige.se/stockholm-kf/protokoll?date=2016-12-12
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§ 32  

Anmälan av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS 
Kvartal 4 för 2016 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden ska enligt socialtjänstlagen och lagen om stöd och 

service till vissa funktionshindrade rapportera till Inspektionen för 

vård och omsorg om en beviljad insats inte verkställts inom tre 

månader efter beslut. Under fjärde kvartalet 2016 har förvaltningen 

rapporterat in nio beslut som inte verkställts inom tre månader. 

Därutöver har förvaltningen rapporterat in tre beslut som verkställts, 

ett beslut som avslutats utan att ha verkställts och ett avbrott i 

verkställighet. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 10 januari 2017. 

Dnr 20-2017-1.2.1 

 

 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2 februari 2017 

Blad 44 

 

  

§ 38  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollen till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmäldes sociala delegationens protokoll från 2 och 19 januari 2017. 


